

## Joan Llaneras Rosselló. Porreres, 1969

**Ciclista.** Especialista en la modalitat de ciclisme en pista. S'introduí en el món del ciclisme gràcies a son pare, que era corredor de pista, i, per aquest motiu, des de molt petit ja freqüentava els velòdroms de Mallorca. Quan només tenia set anys obtingué la seva primera llicència. Per a ell era una diversió pujar a una bicicleta sense frens i fer voltes sense aturar a un velòdrom. Això, passats els anys, es convertiria en la seva forma de vida. Actualment, està considerat com un dels millors ciclistes de la història en aquesta modalitat. Pel que fa als seus triomfs assolits en campionats del món destaquen, en puntuació: or a Manchester (1996); bronze a Perth (1997), fent parella amb el també mallorquí Miquel Alzamora; or a Bordeus (1998); or a Manchester (2000); plata a Stuttgart (2003); bronze a Los Angeles (2005), i or a Palma (2007). En la modalitat de *madison* (cursa a l'americana): or a Perth (1997); or a Berlín (1999), plata a Manchester (2000) i a Anvers (2001), i or a Bordeus (2006). En total, ha estat set vegades campió del món: quatre en puntuació i tres en cursa a l'americana. Amb relació a la seva carrera de ciclisme en carretera, aconseguí una victòria d'etapa en la Volta a Andalusia (1993) i el trofeu Mallorca en la Challenge Volta a Mallorca (1994), entre altres. Pertanyé a l'equip ONCE (1991-1995) i a l'US Postal (1998). Prengué part en quatre jocs olímpics: Atlanta 1996, on obtingué el cinquè lloc en persecució per equips i el sisè en puntuació; Sydney 2000, on aconseguí un or en puntuació; Atenes 2004, on assolí la plata en puntuació, i, finalment, Pequín 2008, on fou medalla d'or en puntuació i de plata en *madison*, formant parella amb el també mallorquí Toni Tauler. És l'esportista espanyol amb més medalles olímpiques, juntament amb Arantxa Sánchez Vicario (tennis) i David Cal (piragüisme), si bé cap d'aquests dos no tenen els dos ors de Llaneras. Així mateix, és posseïdor de la gran creu del Reial Orde al Mèrit Esportiu (2009), del Premi Felip de Borbó al millor esportista a Espanya (1997), de la medalla de l'Orde Olímpic del COE (1997), del Premi Ramon Llull (2001) i de la medalla d'or de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears (2009). També és membre del COE des de 2004, membre de la Comissió d'Esportistes del COE, director del CEAR, a Palma, i director esportiu del velòdrom Palma Arena. Així mateix, és el fundador i director de l'Escola de Ciclisme Base Joan Llaneras. A Porreres, el seu poble natal, el pavelló poliesportiu duu el seu nom.

**Ciclista.** Especialista en la modalidad de ciclismo en pista. Comenzó su trayectoria deportiva en el mundo del ciclismo gracias a su padre, que era corredor de pista, y por este motivo, desde muy pequeño ya frecuentaba los velódromos de Mallorca. Con sólo siete años ya tuvo su primera licencia y para él era una diversión subirse a una bicicleta sin frenos i dar vueltas sin parar a un velódromo. Esto, pasados los años, se convertiría en su forma de vida. Actualmente, está considerado uno de los mejores ciclistas de la historia en esta modalidad. En cuanto a sus triunfos obtenidos en campeonatos del mundo destacan, en puntuación: oro en Manchester (1996), bronce en Perth (1997), en pareja con el también mallorquín Miguel Alzamora; oro en Burdeos (1998), oro en Manchester (2000), plata en Stuttgart (2003), bronce en Los Angeles (2005) y oro en Palma (2007). En la modalidad de *madison* (carrera a la americana) destacan: oro en Perth (1997), oro en Berlín (1999), plata en Manchester (2000) y en Amberes (2001), y oro en Burdeos (2006). En total ha sido siete veces campeón del mundo: cuatro en puntuación y tres en la modalidad *madison*. En relación con su carrera de ciclista en carretera consiguió una victoria de etapa en la Vuelta a Andalucía (1993) y el trofeo Mallorca en la Challenge Vuelta a Mallorca (1994), entre otras. Perteneció al equipo de la ONCE (1991-1995) y al US Postal (1998). Ha participado en cuatro juegos olímpicos: Atlanta 1996, donde obtuvo el quinto lugar en persecución por equipos y el sexto en puntuación; Sydney 2000, donde consiguió un oro en puntuación; Atenas 2004, donde ganó la plata en puntuación, y, finalmente, Pekín 2008, donde fue medalla de oro en puntuación y de plata en *madison*, formando pareja con el también mallorquín Toni Tauler. Es el deportista español con más medallas olímpicas, juntamente con Arantxa Sánchez Vicario (tenis) y Davis Cal (piragüismo), si bien ninguno de estos dos deportistas tiene los dos oros de Llaneras. Ha sido distinguido con: la gran cruz de la Real Orden al Mérito Deportivo (2009), el Premio Felipe de Borbón al mejor deportista de España (1997), la medalla de la Orden Olímpica del COE (1997), el Premio Ramon Llull (2001) y la medalla de oro de la Comunidad Autónoma de las Islas Baleares (2009). Es miembro del COE desde 2004, miembro de la Comisión de Deportistas del COE, director del CEAR, en Palma, y director deportivo del velódromo Palma Arena. Es el fundador y director de la Escuela de Ciclismo Base Joan Llaneras. En Porreres, su pueblo natal, el pabellón deportivo lleva su nombre.